
Oświadczenie złożone 

przez senator Ewę Matecką 

na 9. posiedzeniu Senatu 

w dniu 4 kwietnia 2024 r. 

Oświadczenie skierowane do minister zdrowia Izabeli Leszczyny 

Do mojego biura zgłosili się przedstawiciele poznańskiej Fundacji Akme z prośbą o wsparcie w staraniach 

o dalsze finansowanie w ramach funduszy europejskich przewidzianych w perspektywie 2021–2027 

prowadzonych przez fundację środowiskowych centrów zdrowia psychicznego. Do tej pory w 13 takich 

centrach objęto opieką ponad 7 tysięcy 500 osób, co przekłada się na ponad 100 tysięcy godzin 

specjalistycznego wsparcia (szczegóły w załączonych pismach). 

Wzrastająca sukcesywnie liczba osób z problemami psychicznymi, szczególnie wśród dzieci i młodzieży, 

sprawia, że działalność podobnych fundacji jest społecznie niezwykle oczekiwana. Dlatego też zapewnienie 

stabilnego modelu finansowania ich działalności stanowi dziś arcyważny interes społeczny. Mając to na 

uwadze, proszę o odpowiedź, czy istnieją realne szanse utrzymania prowadzonych przez Akme ośrodków 

w kolejnych latach. A jeśli tak, to jak dalece mogą one liczyć na wsparcie ze środków europejskich? 

Łączę wyrazy szacunku 

Ewa Matecka 


